

[View this email in your browser](#)



Le français suit l'anglais.

PLAY OVGA!

OTTAWA VALLEY GOLF ASSOCIATION MONTHLY NEWSLETTER - NOVEMBER/DECEMBER 2021

Tournaments

Many thanks to all our competitors for helping to make the 2021 OVGA tournament season a great success! Congratulations to our major championship winners:

City & District: Women – Lise Jubinville; Men – Phil Patterson

Senior Championship: Women – Pam Fraser; Men - Doug MacDonald

Match Play: Women – Teri De Luis; Men – Dwight Reinhart; Senior Men – Perry Freda

OVGA Cup: Women – Diane Dolan; Men – Brendan Kuffner; Senior Men – John Taylor

Our tournament committee has started work on the 2022 schedule. We plan to have it posted early in the new year.

Juniors

Another amazing year of competitive junior golf in the region has come to an end. While we had a late start to the season, the level of participation in our junior golf program and the level of competition continue to increase. We ran four junior championships this year in collaboration with the CJGA, including the introduction of the new Junior OVGA Cup. Congratulations to all of our winners. See our [website](#) for all of our junior events.

It was great to see the Junior inter-sectionals back in 2021 with nearly all of the 2019 teams returning. We also introduced a new Stableford division that was successful in getting some of the smaller clubs out to this fun team event, and a format that is certain to grow in future years.

Although our provincial team competitions were cancelled again in 2021, our junior development team members had an exceptional year with several top finishes at the provincial and national levels. Thanks to coach Derek MacDonald for another great year. We should all take pride in the success of our juniors ... the future is bright!

Finally, a big THANK YOU to all of the parents who are devoting so much of their time to get their kids to the course and supporting junior golf in our region.

Hall of Fame

2021 was the centennial year of organized amateur golf competitions in the Ottawa region. The OVGA celebrated this special milestone by launching our own **Hall of Fame**. Ten players were inducted in our inaugural year, with the criteria being that each nominee had to have won a Canadian National Championship. See the full records and bios of these distinguished players on the [OVGA website](#).

Rules of Golf Education

With the 2021 tournament season behind us, golf rules referees go into learning mode. During the winter months, the OVGA holds bi-weekly Zoom sessions for certified referees to refresh their knowledge of the Rules of Golf.

If you are interested in becoming a rules official, visit <https://www.golfcanada.ca/become-a-rules-official/>. The first step, Level 1, is available on-line at the Golf Canada site.

The next step is to become certified at the provincial level through seminars offered by Golf Ontario or

These seminars are held weekly via Zoom, from January through March, with the last session being an examination. OVGA members can take either the Ontario or Quebec seminars, and can write the exam in either English or French. The 2022 Provincial Level seminars dates have yet to be announced, but will be before Christmas.

Once you have achieved a minimum of 80% on the Provincial Level exam, contact rules@ovga.org so that we can help you gain the 50 hours of on-course experience and the additional 10 hours accompanying a nationally-certified referee that are required for full Provincial Level certification.

Certified Referees must pass either the Provincial or National level exam at least once every four years to maintain their certification.

Get all your OVGA news at:
[OVGA.org](https://www.ovga.org)

Get involved with your local golf association.
Find out how to volunteer at:
[OVGA.org/volunteer](https://www.ovga.org/volunteer)

The Ottawa Valley Golf Association (OVGA) is a non-profit organization committed to promoting the growth and development of golf in the Ottawa Valley Region. Supported by Golf Québec, Golf Ontario, and Golf Canada, the OVGA is responsible for golf tournaments, junior programs, handicap supervision, the rules of golf, and course rating in the district.

Our mailing address is:

OVGA
PO Box 23048
Ottawa, ON K2A 4E2

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).



JOUEZ AVGO!

L'Association de golf de la vallée de l'Outaouais Infobulletin mensuel — novembre/décembre 2021

Tournois

Merci beaucoup à tous les compétiteurs et toutes les compétitrices qui ont contribué au grand succès de la saison des tournois de l'AGVO 2021! Félicitations aux gagnant(e)s des championnats importants :

City & District : Femmes — Lise Jubinville ; Hommes — Phil Patterson

Championnat sénior : Femmes — Pam Fraser ; Hommes — Doug MacDonald

Jeu par trous : Femmes – Teri De Luis ; Hommes – Dwight Reinhart ; Hommes séniors – Perry Freda

Coupe OVGA : Femmes – Diane Dolan ; Hommes – Brendan Kuffner ; Hommes séniors – John Taylor

Pour les résultats de tous nos tournois, visitez le [site Web de l'AVGO](#).

Notre comité sur les tournois a commencé à élaborer le calendrier pour 2022. Nous avons l'intention de l'afficher tôt dans la nouvelle année.

Juniors

le début tardif de la saison, le niveau de participation à notre programme de golf pour les juniors et le niveau de compétition continuent à augmenter. Nous avons tenu quatre championnats pour les juniors cette année en collaboration avec la CJGA, y compris l'introduction de la nouvelle coupe AGVO pour les juniors. Félicitations à tou(te)s gagnant(e)s. Visitez notre [site Web](#) pour tous nos événements pour les juniors.

Nous étions heureux de pouvoir tenir les compétitions intersectorielles juniors en 2021; presque toutes les équipes de 2019 sont retournées. Nous avons initié une division Stableford qui a réussi à recruter plusieurs plus clubs supplémentaires à cet agréable événement d'équipe; le format est destiné à devenir plus populaire à l'avenir.

Bien qu'il a fallu annuler les compétitions provinciales encore une fois en 2021, les membres juniors de notre équipe de développement ont connu une excellente année avec plusieurs résultats exceptionnels aux niveaux provincial et national. Merci à l'entraîneur Derek MacDonald pour une autre excellente année. Nous pouvons être fiers du succès de nos juniors... l'avenir brillera !

Enfin, un gros MERCI à tous les parents qui consacrent beaucoup de leur temps à amener leurs enfants aux parcours et à soutenir le golf junior de notre région.

Temple de la renommée

2021 a marqué le centenaire du golf amateur organisé de la région d'Ottawa. L'AGVO a célébré ce moment significatif en lançant notre propre **Temple de la renommée**. Nous avons intronisé 10 membres lors de la première année du Temple ; il fallait que chaque candidat(e) ait gagné un championnat national canadien. Pour apprendre les réalisations et les biographies de ces joueurs distingués, visitez le [site Web de l'AGVO](#).

Formation sur les Règles de golf

Dès la fin de la saison des tournois 2021, nos officiels des règles du golf reprennent leur formation. Pendant l'hiver, l'AGVO tient des séances toutes les deux semaines par Zoom pour les officiels certifiés pour maintenir leurs connaissances des Règles du golf.

Si êtes intéressés à devenir officiel, visitez <https://www.golfcanada.ca/fr/devenez-un-officiel-des-regles/>. Vous pouvez accéder à la première étape, le niveau 1, en ligne au site de Golf Canada.

Ensuite, il faut obtenir la certification provinciale en suivant les séminaires offerts par Golf Ontario ou Golf Québec aux sites Web suivants :

Golf Ontario (anglais) <https://gao.ca/golfer-resources/rules/golf-ontario-level-2-program/>
Golf Québec (français) <https://www.golfquebec.org/pages.asp?id=676>

Ces séminaires sont présentés chaque semaine par Zoom, de janvier à mars; l'examen a lieu lors de la dernière séance. Les membres de l'AGVO peuvent suivre les séminaires de l'Ontario ou du Québec et

Dès que vous aurez réussi à obtenir une note d'au moins 80 % sur l'examen provincial, communiquez avec rules@ovga.org; nous pouvons ensuite vous aider à acquérir les 50 heures d'expérience sur le parcours et les 10 heures additionnelles d'accompagnement d'un officiel national certifié qu'il vous faut pour la certification provinciale complète.

Les officiels certifiés doivent passer l'examen provincial ou national au moins une fois tous les quatre ans pour maintenir leur certification.

Cherchez toutes vos nouvelles de l'AGVO à OVGA.org

Participer à votre association de golf locale. Apprendre comment devenir bénévole à OVGA.org/benevole

The L'Association de golf de la vallée de l'Outaouais (AGVO) est une organisation à but non lucratif qui s'engage à promouvoir la croissance et le développement du golf dans la région de la vallée de l'Outaouais. Soutenue par Golf Québec, Golf Ontario et Golf Canada, l'AGVO est responsable des tournois de golf, des programmes juniors, de la supervision des handicaps, des règles du golf et de l'évaluation des parcours dans la région.

Notre adresse:

OVGA
C.P. 23048
Ottawa (Ontario) K2A 4E2

Vous désirez changer comment vous recevez ces courriels ?
Vous pouvez [mettre à jour vos préférences](#) ou [vous désabonner de cette liste](#).

[Subscribe](#)

[Past Issues](#)

[Translate ▼](#)

